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 Buna prieteni. Obiectivul studuiului din acesta saptamana este de arata, consecintele tragice ale 

pacatului in existenta umana. Studiul se dezvolta pe fondul inocentei lui Adam si Eva inainte de intrarea 

pacatului. Lumea in care traiau ei era diferita de lumea in care traim noi. Pamantul era perfect si 

extraordinar de frumos. Suprafete multiforme impodobea muntii, vaile, colinele iar campiile erau irigate de 

rauri cristaline si lacuri minunate. Nu existau nemiloasele abisme de astazi, nu erau crapaturi 

inspaimantatoare si nici deserturi fara viata, ci copaci maiestosi cu verzi ramuri si flori multicolore. Toate 

acestea incanta privirea umana oriunde s-ar fi indreptata. Aerul era curat si sanatos, era asa numitul 

paradis ecologic al visurilor. Nimeni nu ataca natura iar animalele traiau in armonie perfecta cu fiintele 

umane. Dar mai extraordinar decat tot era relatia de dragoste, tovarasie, pe care Adam si Eva o avea cu 

Creatorul lor. Primii nostri parinti vorbeau fata in fata cu Dumnezeu, nu exista frica sau temere, nu exista 

separarea pe care pacatul l-a adus intre Dumnezeu si fiintele umane.  

 

 Astazi prietene, situatia s-a schimbat. Fiintelor umane le este frica de Creator, vina ii face sa se 

simta nedemi, ticalosi, ascunzandu-se si fugind de la fata Domnului. Este o situatie critica pentru ca acum 

ca niciodata omul are mai mare nevoie de Dumnezeu si fara indoiala niciodata ca astazi nu s-a aflat mai 

departat de El.  

 

 Faptul ca nu ne putem vedea fata in fata cu Dumnezeu cum o facea si Adam si Eva nu inseamna ca 

nu putem dezvolta cu El aceeasi relatie de dragoste si prietenie. In ciuda prezentei pacatului este posibil ca 

astazi sa mentinem o comunicare continua cu Dumnezeu, nu aceeasi comunicare pe care o aveau Adam si 

Eva, dar putem cultiva relatia zilnica cu Isus prin intermediul studiului Bibliei si prin rugaciune. Dumnezeu 

ne vorbeste prin Cuvantul Sau iar noi ii vorbim prin intermediul rugaciunii. In ciuda faptului ca lucrurile s-au 

schimbat continua sa fie posibil sa avem acces la prietenia lui Dumnezeu si aceasta prietenie ii da sens 

vietii.  

 Fiinta umana fara aceasta prietenie intotdeauna va fi o fiinta pustie, disperata, cautand un sens 

pentru tot, iar sensul unde il va cauta? Il va cauta in viciu, bani, putere s.a. Pentru ca omul a fost creat de 

Dumnezeu, niciodata nu se va simti realizat si fericit daca nu se intoarce la Dumnezeu. Ce pacat ca pentru a 

intelege ceva atat de simplu  fiinta umana trebuie sa sufere, sa sangereze si uneori trebuie sa ramana cazut 

intr-un colt al vietii fara sa aiba unde sa mearga. A cauta pe Dumnezeu, a pune pe Dumnezeu in aceste 

context nu ar trebui sa fie o problema religioasa, ci ar trebui sa fie un motiv de superviventa. 

  

 De multe ori in campaniile evanghelistice pe care le prezint, intalnesc persoane care imi spun: 

"pastore eu nu vreau sa ma schimb de religie, eu am propria mea credinta!". Intotdeauna raspunsul meu 

este : " Eu nu doresc sa iti schimbi religia, ci ceeace ce eu vreau este ca tu sa iti schimbi viata. Esti fericit? 

Te simti implinit in viata familiara, profesionala sau personala? Te-ai intrebat ce iti lipseste in viata ta? 

!...Cauta-l pe Dumnezeu pentru ca fara el nimic din ceeace faci sau vrei sa faci nu are sens." 

   

 A doua parte a studiului ne conduce in studiul imbracamintii nevinovate ale lui Adam si Eva. Gen 

2,25 spune in felul urmator:  

 

 " 25Omul şi nevasta lui erau amândoi goi, şi nu le era ruşine." 



 

Ce interesant, doua lucruri teribile pe care pacatul l-a adus cu sine a fost frica si rusinea, pentru ca in 

stadiul original parintii nostri nu simteau rusine unul fata de celalalt si nici frica. Elena White spune ca o 

haina de lumina ii acoperea. Imbracamintea inocentei, haina de lumina era chiar gloria lui Dumnezeu  era 

chiar Caracterul  lui Dumnezeu. In timp ce Adam si Eva reflectau Caracterul lui Dumnezeu erau acoperiti de 

curatie si nu era loc pentru rusine. Exista intre ei  prietenie, tovarasie extraordinara, respect profund, pana 

toate impreuna formau dragostea, iar aceasta dragoste era rezultatul prieteniei, tovarasiei pe care ei il 

cultivau zilnic cu Creatorul lor. Nu aveau nici un motiv ca sa se ascunda unul de altul, nu exista rusine, 

vinovatie. Viata lor era o fereastra deschisa pe unde intra lumina harului divin.  

 

 Insa acum vine intrebarea pe care lumea intotdeauna o pun: nu simteau ei atractie sexuala, avand 

in vedere ca erau goi? Este clar ca simteau prietene, sexul facea parte de asemenea dintre lucrurile bune 

pe care Dumnezeu le-a creat. Ceea ce nu exista era deformarea sexului, degradarea sexului. Era un sex 

curat care le oferea placere, dar care involucra respect si considerare a unuia pentru altul. Insa pacatul a 

adus  egoismul si in consecinta abuzul, perversiunea chiar si depravarea. In timp ce Adam si Eva mergeau 

pe calea lui Dumnezeu erau acoperiti de gloria lui Dumnezeu protejati de frica, rusine, de golul interior care 

ajunge sa domine persoana care traieste fara Dumnezeu.   

 

 Erau o pereche care se iubeau cu adevarat, cu o dragoste pura, se bucurau de sex in toata 

plenitudinea lui, dar o faceu cu altruism, abnegatie, con dedicatie nu cu egoism. Egoismul din om cere totul 

pentru el fara sa mai conteze ceea ce simte cealalta persoana. Aceasta nu ar exista niciodata daca s-ar 

pastra o cumunicare continua  cu Dumnezeu.   

  

 In a treia parte a lectiei intram sa analizam caderea fiintei umane. Sa citim ce spune Gen. 3.1-5: 

  

 " 1�arpele era mai şiret decât toate fiarele câmpului pe care le făcuse Domnul Dumnezeu. El a zis femeii: 

"Oare a zis Dumnezeu cu adevărat: "Să nu mâncaţi din toţi pomii din grădină?"  
2Femeia a răspuns şarpelui: "Putem să mâncăm din rodul tuturor pomilor din grădină."  
3Dar despre rodul pomului din mijlocul grădinii, Dumnezeu a zis: "Să nu mâncaţi din el, şi nici să nu vă atingeţi de el, 
ca să nu muriţi."  
4Atunci şarpele a zis femeii: "Hotărât, că nu veţi muri:  
5dar Dumnezeu ştie că, în ziua când veţi mânca din el, vi se vor deschide ochii, şi veţi fi ca Dumnezeu, cunoscând 

binele şi răul"." 

  

 Prietene exista in aceste texte o ideie care trebuie sa o avem in vedere.  

In primul rand se spune ca sarpele era "siret". Siretenia este mai periculoasa decat puterea, pentru ca 

puterea te obliga dar siretenia lucreaza la vointa ta. Te cuereste, te pacaleste, te seduce si te face sa 

doresti. Diavolul nu foloseste forta ca si una dintre principalele sale arme, foloseste siretenia pentru ca stie 

ca suntem fiinte libere si avem capacitatea de a decide. Pionierii crestinismului au fost victime ale fortei, 

dar aceasta a facut sa fie si mai credinciosi in mijlocul durerii, iar Evanghelia a crescut cu si mai mare 

rapiditate. Ii obligau, ii fortau, ii omorau, dar inima lor apartinea lui Dumnezeu. Dusmanul stia ca a pierdut 

inima acestor pionieri, de aceea principala sa arma era siretenia, seducerea nu forta. Ceea ce conteaza este 

ca tu esti  in tranzit pe drumul raului pentru ca asa vrei nu pentru ca esti obligat.  

 

In al doilea rand se au in vedere cele doua teorii satanice folosite pentru a insela pe oameni. Prima este  ca 

atunci cand mori de fapt nu mori ci spiritul iese din trup continuand sa existe. Aceasta este prima minciuna. 

A doua este aceea ca tu poti sa fii dumnezeu, ca in tine este o energie speciala pe care daca o dezvolti in 

mod adecvat vei putea deveni asemenea lui Dumnezeu. Acestea doua forme de gandire a dat multe 

dividente, castiguri dusmanului. Este ceea ce se predica ce mai mult prin intermediul televiziunii, 

cinematografiei, a cartilor, a muzicii, nu o zice clar sub forma de predica, ci o zice "printre randuri", o zice 

cu siretenie si inseala pe toata lumea.  

 



 Dusmanul s-a prezentat lui Adam si Eva ca si cum el nu vrea nimic si a reusit sa ii faca sa cada. Ideea 

de a fi nemuritor si ideea de a fi egal cu Dumnezeu era atat de atractiva ca au indraznit sa manance din 

fructul din care Dumnezeu le-a zis ca nu trebuie sa manance. Nu ne putem opri gandul in aceste momente 

cu privire la  forma, maniera in care dusmanul se apropie de noi cand doreste sa ne distruga. Poti sa o crezi 

ca se va deghiza in ceva frumos si placut. Nu se va prezenta in haine de diavol ci va veni deghizat, mascat, 

pentru ca daca nu ar veni asa, cu siguranta ca  ar fi greu sa fim inselati si sa cadem. 

 

 Partea a patra a lectiei arata insuficienta capacitatii umane pentru a rezolva problema pacatului. 

Adam si Eva au cazut in plasa inselaciunii lui Satana si au pacatuit impotriva lui Dumnezeu. Ce au facut ei 

atunci imediat? Au cusut frunze de smochin laolalta  si si-au facut o imbracaminte. Acum as vrea sa te 

intreb, cat timp crezi ca putea sa dureze o imbracaminte de frunze de smochin? Poate cateva ore, dupa 

care  frunzele ar fi cazut si ar fi fost mai rau ca inainte, chiar ridicoli incercand sa isi acopere goliciunea cu 

frunze de smochin. Ei vedeti in acelasi fel sunt si sfortarile umane pentru rezolvarea problemei pacatului ca 

si frunzele de smochin. Pacatul are o singura solutie: al recunoaste si al marturisi pentru a primi iertarea 

divina. In timp ce nu faci asa, vei continua sa stai ascuns in spatele copacilor pe care ii vei confectiona 

pentru a tapa, ascunde, calma durerea.   

 

 Dar sa stii ca nu ai nevoie de toate acestea, Dumnezeu te iubeste, este dispus sa iti dea nu una, o 

suta  ci chiar un milion de oportunitati si cred ca una dintre cele mai rele lucruri pe care pacatul il face este 

sa iti taie orice dorinta posibila de a incepe din nou, pacatul facand tot posibilul ca sa te faca sa gandesti ca 

esti pentru totdeauna pierdut, ca nu mai exita oportunitate pentru tine. Dar nu este adevarat,nu exista 

pacat pe care Dumnezeu sa nu il poata ierta, nu exita un loc atat de departat de unde Dumnezeu sa nu te 

poata aduce, nu exista un abis atat de adanc de unde sa nu te poata scoate. Singurul lucru pe care trebuie 

sa il recunosti este ca tu singur esti fara putere, si in aceste conditii nu ramane decat sa ceri ajutor divin.  

 

 Acum iata-ne la sfarsitul studiului vorbind despre harul minunat al lui Isus Hristos si de haina 

indreptatirii Sale. Ce a facut Dumnezeu cand a vazut pe Adam si Eva. In primul rand i-a iubit. Noi vedem ca 

Dumnezeu intotdeauna iubeste, iar cand iubeste o face pentru ca intotdeauna ne doreste binele. In aceste 

conditii, nu intarzia a raspunde acestei chemari divine. In adevar a raspunde chemarii divine inseamna a 

merge la El, a merge la El asa cum esti, Adam si Eva au iesit de dupa copac asa cum erau, aproape goi, 

ridicoli, desfigurati de pacat, rusinati, dar ei au iesit si aceasta a fost inceputul unei noi experiente. Atunci 

un miel a fost sacrificat, sangele sau a udat pamantul si incepand cu acel moment sangele mielului urma sa 

ude pamantul pana cand sangele Mielului divin care ispaseste pacatul lumii urma sa ude Calvarul. Intelegi 

ce iti spune Dumnezeu, ce le spunea de asemenea si primilor nostri parinti in gradina? El spune ca nu exista 

salvare fara sange, ca nu exita rascumparare si iertare fara Miel. 

 

 Sangele acelui miel a fost scurs, iar cu pielea lui Dumnezeu a pregati o haina. Acum spune-mi te rog, 

oare o imbracaminte din piele de miel dureaza mai  mult decat una din frunze de smochin? Aici este marea 

lectie a studiului din aceasta sapamana. Dreptatea ta si a mea sunt ca o carpa murdara, ca mizerabile 

frunze de smochin care ne inseala, care ne fac sa credem pentru un timp ca problema este rezolvata, dar in 

realitate nu este rezolvata. Dar dreptatea divina, haina Mielului cu imaculata Sa haina, aceasta  da rezolva 

problema pacatului. Salvarea este datorita harului oferit. Mielul a fost cadoul lui Dumnezeu, nu a fost 

resultatul muncii si efortului uman. Dumnezeu a pregatit hainele pentru Adam si Eva iar ei nu au facut 

nimic, absolut nimic pentru a se acoperi, si ceea ce au facut nu a rezolvat nimic. Singurul sacrificiu pe care 

Dumnezeu il va accepta pentru salvarea noastra va fi insasi munca Sa. El a facut haine pentru Adam si Eva 

si i-a imbracat spune Biblia.  

 

 Prietene, Dumnzeu a facut totul, aceasta este forma prin care se manifesta mila si harul divin. 

Mielul era un inlocuitor inocent, a fost o victima nevinovata. Dumnezeu nu ar fi putut obtine pielea lor 

daca nu venea condamnarea la moarte, daca nu venea varsarea sangelui sau. In evreeste cuvantul folosit 

pentru haina inseamna o imbracaminte complecta de la picioare si pana la cap. Acelasi cuvant se foloseste 

cand se vorbeste de imbracamintea preoteasca care acoperea tot corpul preotului. Frunzele folosite de 



Adam si Eva acoperea anumite parti ale corpului si anume partile intime, in schimb cea facuta de 

Dumnezeu acoperea tot corpul.  

 

 Stii, ce pacat sa nu invatam ca Dumnezeu este singura noastra solutie pentru pacatul rezultat de 

propria noastra neascultare, pacat sa nu invatam ceva atat de simplu si sa trebuiasca sa suferim pierzand in 

viata aceasta impreuna cu noi chiar persoane pe care le iubim atat de mult. Dar astazi Dumnezeu spune ca 

este ziua vestilor bune. Astazi este ziua salvarii. Nu exista nimic pentru care Dumnezeu sa nu poata 

interveni in viata ta. Poate imi vei zice : "pastore e clar ca o zici asa pentru ca nu stii  cum sunt si ce am 

facut...." Da asa este, de-a lungul vietii mele am vazut vieti distruse, terminate, ingropate pentru ca nu au 

dorit sa fie ajutati. Ce ar fi putut face Dumnezeu daca ei nuau vrut sa  intida mana, daca nu eu vrut sa strige 

catre El "Doamne sunt aici, ajuta-ma!"  

 

 Eu te intreb astazi, CE POATE FACE DUMNEZEU IN VIATA TA DACA TU NU IL CHEMI,DACA TU NU II 

SPUI CA ESTI PIERDUT, CA AI NEVOIE DE EL. El poate sa faca orice ii ceri, dar nu poate sa te oblige sa crezi ,  

nu potate sa te oblige sa accepti, trebuie sa crezi, trebuie sa ajungi in situatia in care esti sa accepti ca El 

este solutia vietii tale si ca nu poti trai fara El. Vina la El , vina la El, incredinteaza-i inima ta, viata ta, 

trecutul tau, vina la El , nu te teme. Dumnezeu sa te binecuvanteze. 


